
تصویر نادرست

اصفهان - میلان

تعرفه پلکانی

بسیــــاری او را پدر گــردشگــری 
ایران می دانند؛ محمدتقی رهنمایی، 
گردشگری  عرصه  فعال  قدیمی ترین 
ایران. وی برای نخستین بار در کشور در 
سال 1358 پایان نامه دکترای خود را با 

موضوع گردشگری نوشت...

جایگاه شهر اصفهان در ایران، شباهت 
زیادی به جایگاه شهر میلان در ایتالیا 
دارد. این دو شهر صنعتی که از لحاظ 
اقتصادی از جایگاه ویژه ای برخوردارند، 
از مراکز جاذب گردشگری نیز محسوب 

می شوند. از آنجا که رویدادهای...

دکتــر بهرام ســبحانی گفــت: ایجاد 
ظرفیت 10 میلیون تن تولید فولاد در 
گروه فولادمبارکه هدف گذاری شده که 
مصمم هستیم تا با شروع بهره برداری از 
طرح های توسعه شرکت و فولاد مبارکه 

و مجتمع فولاد سبا، ظرفیت...
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معتقدم که تجارت الکترونیک از تجارت فیزیکی پیشی 
خواهد گرفت و دیجی کالاهای زیادی در ایران شــکل 

خواهد گرفت 

بررسی نوسان از روند توسعه پایدار شهر اصفهان:

کلاف توسعه
حال اصفهان خوب نیست، گویی آنچه درون جسم ناتوان این شهر می گذرد با آنچه در پوسته و بیرونش، ظاهر و عیان 
می گردد، تفاوت دارد. توسعه نامتوازن، مشکلاتی بزرگ را برای این سرزمین پدید آورده است، دبیر شورای عالی شهرسازی 
و معماری، در سمینار مشترک ایران و آلمان در خصوص توسعه پایدار شهری اصفهان  با اشاره به گزارش سال 1967 
میلادی یونسکو درباره اصفهان معتقد است: در گزارشی که پیش از تدوین طرح جامع اصفهان نگاشته شده بود، قطارهای 
شهری اصفهان، دانشگاه های اصفهان و تمام تأسیسات زیربنایی این شهر مکان یابی و تأکید شده بود. بنابراین نباید تراکم در 

این شهر بالا می رفت و یا صنایع در آن مستقر می شد.  پیروز حناچی، ادامه می دهد، امروز اصفهان...
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شــهردار اصفهان گفت: در بحث 
سرمایه گذاری نگاه اصفهان نگاه 
جدید و نــو خواهد بــود چرا که 
اعتقاد داریم سرمایه گذار طعمه 
نیســت و می خواهیــم با حضور 
سرمایه گذاران هم شهرداری، هم 
سرمایه گذار و هم مردم اصفهان سود کنند. مهدی جمالی 
نژاد در جمع خبرنگاران اظهار کرد: امروز شهرداری از یک 

نهاد خدمات شهری به یک نهاد اجتماعی...

با شروع سال 94 و ایجاد تغییرات 
اساسی در بدنه شهرداری، توجه 
و نگاه به بحث ســرمایه گذاری 
و جذب منابــع بخش خصوصی 
در اجرای پروژه های شــهری به 
صورت مشــارکت بــا این بخش 

در راستای توسعه شــهر، قوت دوچندان گرفت. شهردار 
اصفهان در اولیــن  مصاحبه های خود پــس از انتصاب، 

سیاست اصلی خود را توسعه پایدار شهر دانست...
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سرمایه گذار 
طعمه نیست

شهرداری؛ سرمایه گذار؛ مردم 
برد- برد - برد 

پیشنهاد دکتر رنانی به آن ها که فرصت های تاریخی را سوزانده اند؛

شبکه سازی در صنعت سنگ
صنعت سنگ، فرصت های تاریخی را می سوزاند

06

ماهنامه

گفتگو با فرهاد رهنما ؛

سونامی فناوری
03
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 نوسان: دبیر شــورای سیاستگذاری صنعت سنگ 
وزارت صنعت، معــدن وتجارت با تأکیــد بر اهمیت 
نقش تشکل ها، گفت: تشکل های زیادی در رابطه با 
صنعت سنگ و معدن در کشــور وجود دارد که باید با 
هم منسجم شوند و با همدلی یکدیگر مسائل را پیگیری 
کنند.  احمد شریفی با بیان اینکه صندوق بیمه معادن 
تشکیل شده است، افزود: از این صندوق می توانیم برای پشتیبانی صنعت سنگ 
استفاده کنیم که در این راستا به دنبال امضای تفاهم نامه ای سه جانبه میان 
انجمن سنگ ایران، بانک توسعه صادرات و صندوق بیمه هستیم که به موجب آن 
توسط صندوق بیمه، مبلغی در بانک توسعه صادرات برای اعطای تسهیلات ارزان 
به فعالان سنگ اختصاص یابد. وی اظهار داشت: صندوق ضمانت صنایع کوچک 
هم می تواند برای خرید و دریافت تسهیلات ضمانت صادر کند که در حال رایزنی 

هستیم تا دپوی سنگ به عنوان وثیقه پذیرفته شود.
شریفی با تأکید بر اهمیت استاندارد و کیفیت محصول گفت: باید راهکاری برای 
ارتقای کیفیت تولیدات خود پیدا کنیم. وی با اشاره به اینکه شرکت شهرک های 
صنعتی باید شرکت ها را در تولید و صادرات پشتیبانی کند، افزود: در حال رایزنی 
با این شرکت هستیم تا تولیدکننده ها را برای حضور در نمایشگاه های خارجی 
و اموری از این دست یاری کنند. وی گفت: حضور ایران در 4 نمایشگاه مسکو، 
ازمیر، شیامن و ورونای ایتالیا در شورای سیاستگذاری سنگ مصوب شده است. 

معاون امور بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان؛ گفت: در حوزه های اکتشاف، 
استخراج، فرآوری و صادرات سنگ مدیریت سنتی حاکم است. محمد مجیری اظهار داشت: 
باید از کمک صندوق توسعه ملی برای بازساری واحدهای معدنی استفاده شود. وی افزود: 
متأسفانه بازارها به دلیل حضور افراد بی اطلاع نســبت به قیمت ها و کیفیت و... از دست 
می رود.  وی تصریح کرد: تولیدکننده ها می توانند برای رونق صادرات خود شرکت های 

مدیریت صادرات را تشکیل دهند.
    

دبیر انجمن معدنکاران اصفهان گفت: برای رشد صادرات باید قیمت محصولات تولیدی 
قابلیت رقابت پیدا کند. محمدیوســف صدیقی ادامه داد: رکود کشور ما در کشورهای 
همجوار هم وجود دارد اما آنها با کاهش هزینه تولید، قیمت تمام شده را کاهش داده اند. وی 
افزود: اکنون دستگاهها  مستهلک شده و باید از فرصتی که هیات های خارجی، استفاده 
کنیم.  وی تصریح کرد: در شــرایط رکود فعلی، دولت با افزایش فشار در دریافت حقوق 

دولتی باعث تعطیلی بسیاری از معادن گردیده است.

 نوســان:  رئیــس خانــه صنعــت، معــدن و 
تجارت اســتان اصفهان گفت: در صنعت ســنگ 
ســرمایه های عظیمی داریم اما به دلیل رکود در 
بازار مسکن کشور و کامل حل نشــدن ارتباطات 

خارجی نتوانستیم از آن استفاده کنیم.
محمدرضا برکتین در دومین نشســت بررســی 
چالش ها و راهکارهای توســعه صادرات پایدار ســنگ در خانه صنعت، 
معدن وتجارت، به شــرایط امروز کشور اشــاره کرد و گفت: از یک طرف 
مســائل بین المللی رفع شــده و از طرف دیگر چالش هایی مانند رکود و 
نبود نقدینگی کشــور را درگیر خود کرده اســت. وی ادامــه داد: امروز 
تولیدکنندگان با وجود رکود شــدید و چالش های پولــی و مالی حاصل 
از کاهش قیمت نفت، باید هم اشــتغال خود را حفظ کننــد و هم با ارائه 
راهکارهــای واقع بینانه بــه کمک دولت بشــتابند، بدون تســهیلات و 
مشــوقات با رکود دســت و پنجه نرم کننــد، بدهی های قبلــی خود را 

بپردازند و بیش از پیش اثربخش باشند.
رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت اســتان اصفهان با اشــاره به ظرفیت 
بالای صنعت سنگ در اصفهان، تأکید کرد: ما در این صنعت سرمایه های 
عظیمی داریم اما به دلیل رکود در بازار مســکن کشور و کامل حل نشدن 
ارتباطات خارجی نتوانســته ایم از آن اســتفاده کنیم. وی درباره موضوع 
نشست، بیان داشــت: اگر قرار است در صادرات ســنگ موفق باشیم باید 
از افرادی که در این زمینه فعال هســتند، بپرســیم مســئولان چه باید 
 بکنند که تولیدکنندگان و صادرکنندگان بتوانند بازار خود را گســترش 

دهند.

دبیر شورای سیاستگذاری صنعت سنگ اعام کرد:

رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان؛

صندوق بیمه معادن؛ 
برای پشتیبانی صنعت سنگ

رکود بازار مسکن؛ مشکل صنعت سنگ

دولت باعث تعطیلی بسیاری از معادن در صنعت سنگ  مدیریت سنتی حاکم است

خبر

رویداد

”فعالان صنعت ســنگ، فرصت های تاریخی را 
سوزانده اند” انگار دکتر رنانی، آمده بود تا تلنگری 
به کســانی بزند که بزرگ ترین سرمایه ها را در 

اختیار داشته و دارند اما آن ها را هدر داده اند

  رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان:

تنها ۵ درصد بازارهای دنیا را در اختیار داریم
 نوسان: رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان، گفت: باید اقدامات بیشتری را در 
زمینه بروزرسانی و مدرن سازی سیستم های استخراجی انجام دهیم تا ضایعات سنگین نیز 
کمتر شود.  اسرافیل احمدیه با اشاره به اینکه 1400 معدن سنگ تزئینی در کشور وجود 
دارد، اظهار کرد: از ظرفیت سالانه ۲7 میلیون تن استخراج سنگ از معادن، حدود 14 میلیون 

تن استخراج می شود، همچنین 6 هزار واحد سنگبری کشور قابلیت برش حدود 160 
میلیون مترمربع در ســال را دارند.  وی افزود: با توجه به اینکه اصفهان قطب 

صنعت سنگ کشور است حدود ۲4 معدن سنگ تزئینی در این استان وجود 
دارد و از این تعداد حدود 7 میلیون تن ســنگ در سال استخراج می شود. 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان با انتقاد بر اینکه در 

بحث صادرات سنگ عقب مانده ایم، گفت: متأسفانه تنها حدود 5 
درصد بازارهای دنیا را در اختیار داریم.  به گفته وی، باید صنعت 
سنگ را با تمامی فرآیندهای اکتشاف تا صادرات در نظر بگیریم 

زیرا اگر این فرآیندها در صنعت سنگ با هم متناسب باشند 
موفق خواهیم شد. 

رئیس کانون کارفرمایی سنگ ایران:

در بازرگانی سنگ با مشکل مواجهیم
 نوسان:  رئیس کانون کارفرمایی سنگ ایران در همایش رویکرد صادرات محور صنعت 
سنگ، گفت: متأسفانه صنعت سنگ با گرایش تولید برای بازار داخل سیاست گذاری شده 
و این نگاه موجب شده تا از حداقل ظرفیت ها در حوزه صادرات بهره برداری نکنیم در نتیجه 
موضوع رونق یا رکود ساخت وساز ساختمان و طرح های عمرانی در صنعت سنگ بسیار 
تأثیرگذار بوده است. محسن غیاثوند با انتقاد بر اینکه در تولیدات حوزه معدنی، فراوری، 
بازرگانی و فروش هنوز به استانداردهای جهانی دست نیافته ایم، تصریح 
کرد: با این شرایط صنعت سنگ نمی تواند به جایگاه اصلی خود دست 
یابد و هنوز واحدهای فراوری در بازاریابی شرایط لازم را ندارند. وی با بیان 
اینکه در دنیا تا بازار فروش پیدا نشود، تولید انجام نخواهد شد ، اظهار کرد: 
متأسفانه این موضوع در ایران برعکس است و در حالی که در استخراج و 
فراوری سنگ وضعیت مناسبی داریم، در بازرگانی با مشکل مواجه 
بوده و بی سوادیم. به گفته غیاثوند، باید باید نگاه صادراتی را در 
کشور تقویت کرد؛ اما با روش های سنتی تولید نمی توانیم در 

بازارهای جهانی سنگ جایگاه خاصی کسب کنیم.

همایش رویکرد صادرات 
محور صنعت سنگ

تاه
 کو

بار
اخ

همایش ملی رویکرد صــادرات محور 
صنعت ســنگ در 1۲ اردیبهشت ماه 
1395 همزمان با نمایشگاه بین المللی 
سنگ اصفهان در سالن همایش های 
اتاق بازرگانی اصفهــان برگزار گردید. 
این همایش با هدف تأکید بر ضرورت 
اصل صادرات، که پتانسیل نهفته و کلید 
توسعه صنعت سنگ است برنامه ریزی 

و اجرا شد.
در این رویــداد صنفی بالــغ بر 430 
نفر از فعالان صنعت ســنگ از اقصی 
نقاط کشــور حضور یافتند که شامل 
معــادن،  فــرآوری،  کارخانجــات 
بازرگانان، ماشین سازان و کارشناسان 
ســازمان های دولتی و اعضای هیات 
مدیره تشــکل های صنعت سنگ از 
شــهرهای تهران، قم، مشــهد، تبریز، 
شــیراز، یزد، کرمان، محلات، اصفهان 
بودند. مجریان ایــن همایش، انجمن 
صنفی کارفرمایان سنگبری های استان 
اصفهان، انجمن سنگ ایران و انجمن 
صنفی کارفرمایی معدنکاران اســتان 
اصفهان بودند و  به صورت مشــترک 
براساس تفکر پیوند و انسجام تشکل ها 

این همایش را رقم زدند.
همچنین حمایت و پشــتیبانی اتاق 
بازرگانی اصفهان، همراهی و همفکری 
کمیســیون معــدن اتاق و شــرکت 
نمایشــگاههای بین المللی اســتان 
اصفهــان موجب برپایی باشــکوه این 

همایش گردید.
در برگزاری این همایش، دو شــرکت 
ماشین ســازی داخلی با اعتقاد به کار 
فرهنگی و حمایت از توســعه صنعت 
سنگ اسپانســری همایش را بر عهده 
داشتند. ماشین ســازی بهسازان که با 
تشــکیل کلینیک صنعت سنگ نگاه 
فرآیندی ویژه ای از معدن تا بازرگانی 
در صنعت سنگ ارائه و با عرضه دستگاه 
ساب ســاخت خود، برمبنای آخرین 
تکنولــوژی روز دنیــا دســتاوردهای 
جدیدی در این عرصه نشان داد. شرکت 
دیگر، مجموعه ماشــین سازی تامکار 
می باشد که موفق به ساخت دستگاه 
اره صنعت سنگ در سطح بین الملل و با 
مشارکت کشور ایتالیا گردیده است که 
جا دارد از همراهی این دو شرکت تشکر 

و قدردانی نماییم.
بیانیه همایش روبکــرد صادرات محور 

صنعت سنگ:
1-  پیاده ســازی اقتصــاد مقاومتی 
از طریق توســعه صــادرات معادن و 
کارخانجات ســنگ در فضای مثبت 

جهانی ایجاد شده پس از برجام
۲-  زمینه سازی  اتصال تولیدکنندگان 
داخلی بــه برندهای معتبــر جهانی و 
تسهیل ســرمایه گذاری مشترک در 
حوزه معــادن وکارخانجــات  فراوری 

سنگهای تزیینی
3-  تمرکز بر ایجاد شبکه های صادراتی 
و توانمندســازی آنها جهــت آمادگی 

حضور پایدار در بازار جهانی سنگ
4-  طراحی و اجرای دوره های مهارتی 
جهت ارتقاء کیفیت محصول و کاهش 
هزینه تمام شده در معادن، کارخانجات 

فراوری سنگ های تزیینی 
5-  طراحی و اجــرای مکانیزم تأمین 
مالی ویژه صنعت ســنگ بــا تکیه بر 

توسعه صادرات
6-  ارتقاء تکنولوژی و نوسازی ماشین 
آلات فراوری و معدنــی با حمایتهای 

دولت
7-   شناسایی بازارهای هدف، ساختار 
بازار جهانی صنعت سنگ و نحوه اتصال 

پایدار به زنجیره ارزش جهانی
8-  پشتیبانی وحمایت از پاویون های 
سنگی کشور در سطح نمایشگاههای 
بین المللی به منظور معرفی قدرتمند 

صنعت سنگ کشور.
در پایان از حضور پرشور و گرم فعالان 
صنعت سنگ کشور تشکر و قدردانی 

می نماییم.

شاید صریح ترین ســخنان مطرح شده در 
این جلسه از سوی محسن رنانی، اقتصاد دان 
برجسته کشور به زبان آورده شد. آنجا که او 
گفت ”فعالان صنعت سنگ، فرصت های 
تاریخی را ســوزانده اند” انگار دکتر رنانی، 
آمده بود تا تلنگری به کسانی بزند که بزرگ 
ترین سرمایه ها را در اختیار داشته و دارند 
اما آن ها را هدر داده اند.  او با بررســی سهم 
صنایع کشور و مزیت های فعلی آنان، اذعان 
کرد که طبق تحقیقات او صنعت سنگ یکی 
از صنایعی است که در شرایط فعلی اقتصاد 

کشور، می تواند احیایی مجدد داشته باشد. 
او در کنــار تمامی هشــدارهایش چند راه 
حل را برای این صنعت تعریف کرد و اعلام 
داشــت این راهکارها باید به صورت جدی 
پیش روی فعالان صنعت سنگ قرار گیرد. 
ایجاد دانشگاه صنعت ســنگ یکی از این 
پیشنهادها بود؛ دانشگاهی که باید از رشته 
معدن تا کارشناســی ســنگ، از بازاریابی 
سنگ تا کارشناس بازار جهانی را تربیت کند 
و پوشش دهد. او گفت با ظرفیت هایی که 
در صنعت سنگ وجود دارد، دانشگاه سنگ 
می تواند ظرفیت و وسعتی به اندازه یک دوم 
دانشگاه اصفهان داشته باشد. او همچنین 

پیشنهاد تشــکیل اتاق فکر دایمی صنعت 
ســنگ اصفهان را مطرح کرد. به گفته وی، 
تدوین یک نقشه راه باید اولین خروجی این 
اتاق فکر باشد و همه باید از آن تبعیت کنند. 
تجمیع واحدهای کوچــک و ادغام آن ها 
یکی از دیگر از پیشنهادها بود. به گفته رنانی، 
اصفهان و ایران به شــبکه ای از واحدهای 
تولیدکننده و فرآوری کننده سنگ نیاز دارد 
که قادر باشــد قانون گذاری های داخلی و 
سیاست گذاری های درون شبکه ای انجام 
دهد و همــه را ملزم به تبعیــت از آن کند. 
همچنین این شبکه باید دارای یک نهاد مالی 
درون شبکه ای بوده و سرمایه های ورودی 
را تضمین کند.  به گفته وی، تشکیل نهاد 
بیمه ای درون صنفی نیز گام بعدی اســت 
چرا که سرمایه های وارد شده باید بتوانند 
در مقابل آســیب های اقتصادی کشوری 
مانند ایران، مقاومت کنند تا حیات این شبکه 
تضمین شود. از سوی دیگر وی تصریح کرد: 
این شبکه باید وضعیت تعادلی خود با سازمان 
محیط زیست را تعریف کرده و پیش از آن که 
تیغ محیط زیست بر گردنش گذاشته شده و 
حیات اقتصادی اش را به ممات تبدیل کند، 
خود باید قاعده های محیط زیستی اش را 

مشخص کند چراکه در غیر این صورت، در 
زمینه محیط زیست با آسیب جدی روبرو 

خواهد شد. 
   حرکت به سوی صنعت لوکس 

این اقتصاد دان برجسته، نبود واحد تحقیق 
و توسعه در کارخانجات سنگ را یک هشدار 
تلقی کرد و گفت: همه اتفاق های خوب در 
سایه تأسیس چنین واحدی رخ خواهد داد. 
او همچنین لزوم همــکاری جدی علمی 

واحدهای سنگ با دانشگاه ها را متذکر شد. 
توجه به دانش فنی و حرکت به سمت صنعت 
لوکس ســنگ نیز از دیگر تذکرهای رنانی 
برای احیای ظرفیت های صنعت سنگ بود. 
او تأکید کرد: ظرفیت هــای ما باید از حوزه 
صنعت ســنگ ضروری به سمت صنعت 
لوکس حرکت کند چراکه در صنعت لوکس، 
فاصله میان قیمت بازار و قیمت تولید بسیار 
زیاد است و در این بخش است که می توان 
برند صادراتی ایجاد کرد.  از ســوی دیگر او 
به نداشــتن نماینده ویژه صنعت سنگ در 
وزارت صنعت و معــدن، انتقاد کرد و گفت: 
صنعتی که 6 هزار واحد در سطح کشور دارد 
باید بتواند گفت و گوهای مستمر با وزارت 

متبوعش داشته باشد. 

    نوسان داخلی، تزلزل خارجی
اما رئیس اتاق بازرگانی اصفهان از سهم اندک 
ایران در صادرات جهانــی گفت. او گفت در 
حالی که ســهم کل صادرات صنعتی ایران 
در دنیا کمتر از 8 صدم درصد اســت، ما باز 
هم در داخل کشــور پروانــه فعالیت واحد 
صنعتی صادر می کنیم! اتحادیه ســنگ و 
صنف هم مجوز ســنگبری صادر می کند! 
ما می خواهیــم مذاکــرات اقتصادی بین 
المللی داشته باشیم اما قواعد داخلی چنین 
اجازه ای به ما نمی دهد، وقتی هیچ ثباتی در 
کار نیست و فلان واحدی که با یک مجموعه 
خارجی وارد مذاکره شــده، چند ماه بعد به 
خاطر یک قانون جدید، متزلزل می شــود 
چگونه باید به این حرکت هــا ادامه دهد؟ 
وقتی اعلام شد که 30 درصد درآمد حاصل از 
هدفمندی یارانه ها را به صنعت می دهند و 
30 ریال هم پرداخت نکرده اند، صنعتگر روی 
چه چیزی باید حساب باز کند؟ وقتی دوباره 
بحث افزایش مالیات به میان می آید و تن 
تولیدکننده را می لرزاند، چطور می توان با 

ثبات حرکت کرد؟
نماینده نمایشگاه سنگ ورونای ایتالیا نیز 
در این همایش گفت: نمایشگاه سنگ ورونا 
چندین سال است با شــرکت های بزرگ 
در ایران همکاری داشته و مطمئن است که 
برداشته شدن تحریم ها راه را باز تر خواهد 
کرد.”آمادینا” اعلام کرد: تولیدات سنگ در 
ایران زیاد است اما مشکل صادراتی دارند. در 
این خصوص نیاز است که همکاری بیشتری 
در حوزه تکنولوژی و صادرات برقرار شــود. 
وی افزود: ما در زمینه تکنولوژی می توانیم 
کارشناسان ایرانی را پرورش دهیم و آن ها 
را در بخش ماشــین آلات بــه روز کنیم. ما 
معتقدیم ایران با سنگ می تواند صادرات 
خود را بسیار توسعه دهد.  همچنین مدیر 

هلدینگ بزرگ IMM ایتالیا نیز گفت: ما 
مایل هستیم تجارت بلند مدت با اصفهان 

داشته باشیم.
” فیــگاری” ادامــه داد: زنجیــره تأمین و 
تحقیقات بازار برای ما بسیار پر اهمیت است 
و ما می توانیم به ارتقای برند سنگ اصفهان 
 ،IMM کمک کنیم.  به گفته وی هلدینگ
در سال 1978 تأسیس شد و هم اکنون 4۲0 
کارخانه ســنگ ایتالیا سهامدار آن هستند 
و همچنین انجمن سنگ ایتالیا و دو بانک 

معتبر در آن عضویت دارند. 

گزارش
پیشنهاد دکتر رنانی به آن ها که فرصت های تاریخی را سوزانده اند؛

شبکه سازی در صنعت سنگ
صنعت سنگ، فرصت های تاریخی را می سوزاند
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ایجاد دانشگاه صنعت سنگ یکی از این پیشنهادها بود؛ دانشگاهی که باید از رشته 
معدن تا کارشناسی سنگ، از بازاریابی سنگ تا کارشناس بازار جهانی را تربیت کند و 

پوشش دهد

دکتــر رنانــی، پیشــنهاد تشــکیل اتــاق فکــر دایمــی صنعــت ســنگ اصفهــان را مطــرح 
کــرد. بــه گفتــه وی، تدویــن یــک نقشــه راه بایــد اولیــن خروجــی ایــن اتــاق فکــر باشــد 

و همــه بایــد از آن تبعیــت کننــد

STONE

 نوســان:  رئیــس انجمــن صنفــی کارفرمایی 
سنگبری های اصفهان با بیان اینکه پیش از این نیاز 
بازار داخل به خصوص بعــد از دوران جنگ تحمیلی 
مانع از صادرات سنگ می شــد، ادامه داد: متأسفانه 
پروانه های ساخت طی سال 94 در شهرداری اصفهان 
حدود یک ســوم کاهش داشــته که موجب بحران 
صنعت سنگ شده اســت. رضا احمدی با تأکید بر اینکه برای رفتن به سوی 
صادرات نیازمند برداشتن موانع صادراتی همچون اصلاح قوانین دست و پاگیر 
صادرات و گمرک، ایجاد تشکل های صادراتی، تأسیس انجمن صادرکنندگان 
سنگ در اصفهان، ایجاد بازارچه های مرزی تخصصی، تخصیص تسهیلات مالی 
توسط دولت و بانک ها، نوســازی و بازسازی این صنعت با توجه به منابع غنی 

سنگ های تزئینی در کشور هستیم.

 نوسان:  مدیرعامل شــرکت نمایشگاه های بین 
المللی  اصفهان گفت: یکی از مؤلفه های اساســی 
اقتصاد مقاومتــی، درون زا بودن یعنی اســتفاده از 
ظرفیت های داخلی کشــور و برون گرا بودن یعنی 
دارای قدرت مواجهه با اقتصاد دیگر کشــورها و در 
تعامل بودن با اقتصادهای جهانی، تبیین شده است. 
به گفته رسول محققیان، اقتصاد مقاومتی، مردم بنیاد و برگرفته از سرمایه 
بخش خصوصی و اقتصاد غیردولتی اســت. وی تأکید کرد: با این تعاریف، 
صنعت ســنگ که دارای ظرفیت های صادراتی اســت، می توانند بخش 
مهمی از پیاده سازی اقتصاد مقاومتی را به دوش کشیده و با تکیه بر مزایای 

نسبی و رقابتی خود، بازوهای صادراتی کشور را تقویت نمایند.

رئیس انجمن صنفی کارفرمایی سنگبری های اصفهان:

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی اصفهان:

نیازمند برداشتن موانع صادراتی هستیم

صنعت سنگ بازوهای صادراتی را 
تقویت می کند
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همایــش ”رویکــرد صــادرات محــور توســعه ســنگ” بــا چاشــنی ســخنان تند ســهل آبــادی،  گروه صنعت
رئیــس اتــاق بازرگانــی اصفهــان و دکتــر رنانــی اقتصــاد دان برجســته، بــه بهانــه دوازدهمیــن گزارش

ــیه  ــی در حاش ــای تخصص ــزاری همایش ه ــا برگ ــام دنی ــد. در تم ــراه ش ــان هم ــنگ اصفه ــگاه س نمایش
نمایشــگاه ها یکــی از نقــاط شــاخص و قــوت آن هــا اســت. ایــن همایــش نیز تجربــه ای مفیــد برای شــرکت 
کننــدگان و مدعویــن ایــن نمایشــگاه بــود تــا در فضایــی جــدا از دیــد و بازدیدهــای صنفــی، بازدیدهــای 
ــی کننــد. در ایــن  نمایشــگاهی و حضــور در مراســم افتتاحیــه بتواننــد مشــکات خــود را بی پــرده ارزیاب
همایــش کــه حــدود 350 نفــر از فعــالان صنعــت ســنگ اســتان حضــور داشــتند، رئیــس اتــاق بازرگانــی 
اصفهــان، رئیــس ســازمان صنعــت و معــدن اســتان، رئیــس و نایب رئیــس کمیســیون معــدن اتــاق بازرگانی، 
مدیرعامــل شــرکت نمایشــگاه های اصفهــان، رئیــس انجمــن صنفــی کارفرمایــی ســنگبری های اصفهــان، 
نماینــده انجمــن صنفــی معــدن داران اصفهــان، رئیــس کانــون کارفرمایــی ســنگ ایــران، نماینــده انجمــن 
ســنگ ایــران، رئیــس نمایشــگاه ســنگ ورونــای ایتالیــا، دکتــر رنانــی اقتصــاد دان برجســته ایــران و رئیــس 

نمایشگاه سنگ کرارای ایتالیا نیز سخنرانی کردند. 

سنگ


